



Die Bürgersicherheitskommission (OBK) bei dem AKW Dukovany ist auf Grund des Abkommens zwischen dem AKW Dukovany und den umliegenden Gemeinden im Jahre 1996 entstanden. Als Motiv für Entstehung OBK war die Mühe, das gegenseitige Vertrauen zwischen den Bürgern und dem Kraftwerk zu stärken.

Die Hauptaufgabe der Kommission ist Durchführung der unabhängigen bürgerlichen Betriebskontrolle der Kerneinrichtungen, ihr Vergleich mit der entsprechenden internationalen Praxis und Auskunftgebung der Öffentlichkeit über diese Erkenntnisse. Sie interessiert sich auch für die energetische Zukunft der Lokalität und arbeitet mit einigen Kernvereinigungen im In- und Ausland eng zusammen.

Die Kommissionmitglieder werden von den Vereinigungen Energoregion 2020, Ekoregion 5 und von den Gemeinden Dukovany und Rouchovany delegiert. Das Team der Bürgersicherheitskommission wird mit dem Vertreter von der Lagerplatzverwaltung der radioaktiven Abfälle (SÚRAO) und den Spezialisten aus dem AKW Dukovany ergänzt. Sie spezialisieren sich an verschiedene Tätigkeitsbereiche, nach denen sie in sieben Bereiche geteilt sind. Sie schulen in diesen Bereichen und bilden sie aus. Alle erfüllen die Bedingungen für den selbstständigen Eintritt ins bewachte Areal des AKWs Dukovany.

Über den Betrieb des AKWs Dukovany und über die gesamte Situation in Kernenergie informiert OBK regelmäßig die Bürgermeister und auf ihren Webseiten www.obkjedu.cz.

Civil security committee at the Dukovany Nuclear Power Station (OBK) was founded in 1996 on the grounds of consensus between the Dukovany Nuclear Power Station and surrounding villages. The establishment motive of Civil security committee was an effort to strengthen mutual confidence between citizens and power plant.

The main tasks of the committee are perform an independent civilian control of nuclear installations operations, a comparison between such control and the appropriate international practice and also inform the public about these findings. Committee is also interested in the regional energy future and cooperates closely with some nuclear associations in its own country and also abroad.

OBK members are dispatched by association Energoregion 2020, Ekoregion 5 and municipalities Dukovany and Rouchovany. OBK team is enlarged by representative of the Radioactive Waste Repository Authority (SÚRAO) and specialists from the Dukovany Nuclear Power Station. They are specialized in diverse branches of activity. According to these branches, they are divided into seven groups for further education and train. They all are qualified for a stand-alone entrance to the guarded area of the Dukovany NPP.

OBK regularly inform about the operation of the Dukovany and the overall situation in the nuclear power industry by its websites www.obkjedu.cz.

OBČANSKÁ BEZPEČNOSTNÍ KOMISE PŘI JADERNÉ ELEKTRÁRNĚ DUKOVANY



Dukovany 99
675 56 Dukovany
www.obkjedu.cz
info@obkjedu.cz



Členové OBK a oblasti jejich působnosti



Aleš John, předseda,
jaderná a radiační
bezpečnost



Vladimír Černý,
obec Rouchovany,
havarijní připravenost



Antonín Mlynář,
Energoregion 2020,
měření a regulace



Josef Obršlík,
Energoregion 2020,
elektro



Pavel Štefka,
Energoregion 2020,
výroba



Jiří Kostelník,
Ekoregion 5,
ekologie, bezpečnost



Miroslav Kříšťál,
obec Dukovany,
personál



Jan Prachař,
SÚRAO



Občanská bezpečnostní komise při Jaderné elektrárně Dukovany (OBK) vznikla v roce 1996 na základě dohody mezi Jadernou elektrárnou Dukovany a okolními obcemi. Motivem pro vznik Občanské bezpečnostní komise byla snaha o posílení vzájemné důvěry mezi občany a elektrárnou.

Hlavním úkolem komise je provádění nezávislé občanské kontroly provozu jaderných zařízení, jejich srovnání s odpovídající mezinárodní praxí a informování veřejnosti o těchto poznatcích. Zajímá se i o energetickou budoucnost lokality a úzce spolupracuje s některými jadernými sdruženími doma i v zahraničí.

Členové jsou delegováni sdruženími Energoregion 2020, Ekoregion 5 a obcemi Dukovany a Rouchovany. Tým OBK je doplněn zástupcem Správy úložišť radioaktivních odpadů (SÚRAO) a specialisty z Jaderné elektrárny Dukovany. Specializují se na různé obory činností, podle nich jsou rozděleni do sedmi oblastí, ve kterých se dále vzdělávají a školí. Všichni splňují podmínky pro samostatný vstup do střeženého areálu JE Dukovany.

O provozu JE Dukovany a celkové situaci v jaderné energetice OBK pravidelně informuje nejen starosty obcí v regionu JE Dukovany, ale i ostatní veřejnost prostřednictvím svých zástupců, článků v tisku nebo webových stránek www.obkjedu.cz.



Kontrola provozu při odstávce reaktorového bloku
v JE Dukovany



Pravidelné zasedání komise v JE Dukovany



Návštěva střediska jaderného výzkumu CERN ve Švýcarsku



Návštěva jaderných elektráren v Rusku
- výstavba Leningradská II